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Två teckentolkar.
It-tekniker som support till det digitala mötet.



1 § Mötets öppnande
Ordföranden hälsar alla välkomna och förklarar dagens digitala
möte öppnat.

2 § Presentationsrunda
De närvarande presenterar sig.

3 § Godkännande av dagordning
Dagordningen godkänns med tillägg av punkterna LSS-utredningen
och remissrutiner.

4 § Val av justerare
Mötet välj er som ordförande Axel Otten och Lotta Rosenström till
att justera dagens protokoll.

5 § Föregående protokoll
Föregående protokoll godkänns och läggs till handlingarna

6§ Information från förvaltning
Förvaltningen informerar under§ 8: särskilda frågor till detta
sammanträde.

7 § Aktuella frågor på kommande nämndsammanträde
Mötet går igenom en skrivelse till Skärholmens stadsdelsnämnds
sammanträde 27 augusti 2020 punkt 20 på dagordningen och
lämnar från rådet följande synpunkter:

Synpunkter på SOU 2018:88
"Översyn av insatser enligt LSS och assistansersättningen"

Främsta skälet till att utredningen tillsattes var den stora ökningen
av statens kostnader för personlig assistans de senaste 10 åren. Från
början hade utredningen ett uppdrag att föreslå en sänkning av
kostnaderna för personlig assistans. Detta uppdrag har nu tagits bort
av regeringen. Huvudsyftet med utredningen har i stället varit att
statens kostnad för personlig assistans inte får bli högre än idag och
att insatser i LSS ska bli bättre anpassade för de som behöver
insatserna.

Rådet har haft mycket kort tid för att förbereda ett yttrande. Våra
synpunkter utgår från att vi bara har hunnit läsa vissa delar av
utredningen och förslaget till ny LSS-lag. Allmänt sett anser vi att
utredningen tyvärr har ett starkt myndighetsperspektiv. De personer
som utredningen gäller har kommit alltför mycket i bakgrunden.
Utredningens ena huvudsyfte är ju att insatserna i LSS ska bli bättre
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anpassade för de som behöver insatserna. Då borde utredningen ha
haft ett starkare fokus på: Vilka är behoven? Hur ska vi lösa dem?
Snarare än: Vem ska betala?

A. Först några förslag som vi tycker är mycket bra:

1. Utredningen föreslår att staten ensam ska ansvara för personlig
assistans. Det är ett mycket bra förslag som förenklar för de som
söker assistans och som ger en rättssäkrare handläggning och
bedömning av beslutsfattare.

2. Utredningen föreslår att personer över 16 år med en stor varaktig
psykisk funktionsnedsättning har rätt till förebyggande pedagogiskt
stöd i sin dagliga livsföring och att insatsen förutsätter speciella
kunskaper om funktionsnedsättningen. Insatsen innebär på detta sätt
ett starkare och mer kvalificerat stöd än det stöd som i många fall
har erbjudits av tex Hemtjänst genom SoL. Utmärkt.

3. Utredningen innehåller ett långt avsnitt om daglig verksamhet
och konstaterar att verksamheten behöver utredas eftersom det finns
stora brister. Man föreslår också att daglig verksamhet ska göra en
kartläggning av förutsättningar och möjligheter hos nya
arbetstagare. Båda förslag är bra och nödvändiga.

4. Utredningen föreslår en ny msats personligt stöd och boendestöd
för personer som bor i egen bostad. I stödet ska det ingå ledsagning
som är en väldigt viktig insats för att kunna delta aktivt i kultur och
samhälle. Utredningen föreslår också att personer som bor i LSS
bostad ska kunna få denna insats för att kunna ta del i samhällslivet.
Det är mycket positivt eftersom många boende i LSS får avstå från
olika aktiviteter som dans etc när personalen inte kan följa med.

B. Förslag som rådet menar är otillräckliga eller negativa:

1. Kontaktperson föreslås bli en insats vid behov av gemenskap,
samvaro. I den gamla lagen definierades insatsen som stöd av en
kompis, som kan följa med på aktiviteter och som man kan bygga
en vänskap med, en person som inte tillhör personalgrupp. Denna
del i insatsen har fallit bort i det nya förslaget till LSS och det
menar vi är mycket negativt eftersom många som söker
kontaktperson lever i en mycket stor ensamhet. Den föreslagna
alternativa insatsen gruppaktivitet kan inte ersätta en egen kompis.

2. Om man jämför den gamla LSS och förslaget till ny lag är det
slående att det nya förslaget preciserar insatser på ett helt annat sätt
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än den gamla lagen. I den gamla lagen definieras de grupper som
har rätt till insatser enligt LSS. Insatserna namnges utan att
precisera vad insatsen innebär. I det förslaget till ny LSS definieras
vad insatserna innebär konkret. Preciseringen är en fördel framför
allt för utredare och beslutsfattare. Rådet kan se att preciseringen
kan innebära nackdelar för den som får msatser. Preciseringen
minskar flexibiliteten i utformningen av insatsen. Om insatsen tex
definieras som stöd med hygien, måltider, på- och avklädning och
kommunikation ryms då andra behov i insatsen som tex promenad,
lite högläsning eller gå ett ärende?

3. Utredningen föreslår att personlig assistans enbart ska gälla
personer över 16 år. I stället föreslås en ny insats: personligt stöd till
barn. Insatsen definieras precis på samma sätt som insatsen
personlig assistans. Varför ha två namn på en insats med samma
innehåll? Att insatsen för stöd till barn/ungdom får ett annat namn
innebär risker för att insatsen trots allt kommer att begränsas så att
en större del av stödet måste ges av föräldrar. Det skulle kunna få
mycket negativa följder för föräldrar till svårt funktionsnedsatta
barn och risk att föräldrarna inte klarar sin livssituation.

3. Utredningen föreslår att rätten till daglig verksamhet även i
fortsättningen bara ska omfatta LSS persongrupp 1 och 2. Det anser
vi är ett gigantiskt misstag. Berörda intresseorganisationer har flera
gånger uttryckt starka önskemål till utredningen om att daglig
verksamhet utökas till att omfatta även persongrupp 3 i LSS
eftersom behovet är så stort. Rådet menar det är synnerligen
angeläget.

4. Utredningen föreslår att daglig verksamhet får alltså ett uppdrag
att kartlägga nya arbetstagares kunskaper och förutsättningar. Det är
ett bra förslag men räcker inte för att ge arbetstagarna tillräckliga
chanser till utveckling. Daglig verksamhet behöver utveckla former
för att öppna dörren till arbeten utanför daglig verksamhet. Daglig
verksamhet har ett tydligt uppdrag att förbereda för arbete i öppna
marknaden för alla som har förutsättningarna. Så fungerar det inte
idag. Stadens satsning på praktikplatser inom Iwork med inriktning
på arbetstagare i daglig verksamhet har stupat på att arbetstagarna
inte har förberetts tillräckligt. Utredningen måste ge lagen ett
skarpare utåtriktat mål och uppdrag för den dagliga verksamheten.

8 § Särskilda frågor till detta möte

De särskilda frågorna till dagens möte:
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• Work Shop med förvaltningen

Andreas Thorstensson informerar om tidplan och möjligheter att
lämna synpunkter på stadsdelsförvaltningens kommande års
verksamhetsplan. Tidigare år har förvaltningen erbjudit rådet en
workshop kring VP 2021 och program för tillgänglighet och
delaktighet. Om det ska vara likt föregående år så bör det hållas i
slutet av november. Budgeten släpps den 11 november och en
workshop kan eventuellt hållas en torsdag eller fredag. En
workshop bör helst hållas i fysisk form och inte digitalt för att bli
bra. Men om tekniska förutsättningar finns kan den för vissa hållas
både och. Rådet kan återkomma med önskemål. Mötet diskuterar
möjligheterna att ha ett fysiskt möte istället för digitalt möte med
tanke på de restriktioner som gäller. Frågan om tolkarnas placering
behöver också lösas. Möjlighet för teckentolkning med andra
system än Skype bör utredas liksom om läsplatta kan användas.
Andreas Thorstensson återkommer om dag och tid för workshop
efter 11/11. Rådet beslutar planera för workshopen på nästa
sammanträde i oktober.

• Gallerian

Rådet diskuterar en tidigare skrivelse från Lotta Rosenström till
Skärholmens gallerias ledning i mars men som inte besvarats. Rådet
beslutar göra ett nytt försök att starta samarbete genom en förnyad
skrivelse. Den gäller fallskador och risker med glasdörrar och andra
hinder i Gallerian. Frågan bör också vara intressant för Skärholmens
pensionärsråd. Rådet beslutar att skrivelsen kommer att sändas till
dem om de vill ställa sig bakom.

• Tillänglighet

Stadsdelsförvaltningens samordnare inom avdelningen Stadsmiljö,
civilsamhälle och kultur Irma Ortega informerar om att
stadsdelsförvaltningen arbete inom området stadsmiljö pausades när
coronasmittan kom och inga entreprenörer kunde utföra arbeten.
Avdelningen gick igenom planerade insatser som Stadsmiljö hade
att ta hand om bl a i samarbete med rådet. Det gällde bland annat att
göra Sätrabadet tillgängligt och att göra stadsvandringar. Många av
2020 års insatser är framflyttade till år 2021. Irma Ortega har därför
ett förslag om att skicka underlag för insatser av förvaltningen år
2021 till rådet ledamöter så får rådets medlemmar själva eller
tillsammans gå till de platser som anges i den karta som ingår i
underlaget. På plats kan man skriva ner sina synpunkter digitalt
eller skriftligt för att därefter sända sina synpunkter till stadsmiljö.
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Rådet finner att förslaget är bra och rådets ledamöter kommer därför
att få ett mejl med Irma Ortegas mejladress och om man svarar med
sin hemadress så skickar hon underlaget med posten skriftligt. Irma
Ortega samlar in allt material för att lämna över till entreprenören.
Deadline för inlämning till förvaltningen är sista januari.
På en fråga om att skjuta av kanadagäss på Sätrabadets blir svaret
att ansvaret ligger centralt i Stockholms Stad och det finns de som
jobbar med det.
Vidare när det gäller Bergbanan i Skärholmen så är det
trafikkontoret som har ansvaret för den. När bergbanan går sönder
så är den beroende av material från Tyskland och andra länder för
att komma igång igen. Det finns en app på nätet som heter "Tyck
till" som man kan ladda ner. Googla Tyck till Stockholms stad. Man
kan med appen göra felanmälningar om bergbanan inte fungerar
eller lämna synpunkter på annat inom staden såsom fel på
papperskorgar, lämna beröm med mera. Den som laddar ned appen
på smartphone kan fotografera och sända bilder till staden. Då
kommer frågan snabbare till rätt förvaltning. Man får också bra
respons. Om felanmälan rör stadsdelen åker våra medarbetare direkt
ut för att komma till rätta med felet. Ta gärna en bild även på
omgivningen så är det lättare för parkteamet att hitta.

• Arbetsmarknadsprojektet
Arbetet har inletts med intervjuer och kartläggning av nuläget när
det gäller befintligt utbud uppdelat på olika målgrupper. Gruppen
planerar ytterligare intervjuer och studier innan man kan presentera
för slag i samråd med förvaltningen.

• Utredning om rådens framtid
Enligt ansvarig för översynen av råden föreslås antalet råd i
stadsdelarna att minskas från 13 till endast 4 råd som arbetar över
flera stadsdelar. Ledamöterna i funktionshinderråden bör ta upp
frågan inom sina intresseorganisationer. Rådet beslutar att göra en
skrivelse till Funktionsrätt Stockholm och bemöta förslaget,
samtidigt efterfråga information och möjligheter till gemensam
debatt kring förslaget..

• Remissrutiner
Rådet beslutar begära att det införs en ny rutin kring inkommande
remisser. Rådet önskar att alla inkomna remisser genast skickas till
rådet för bedömning om rådet ska avge synpunkter. Då hinner rådet
förbereda genomarbetade synpunkter som kan ingå i förvaltningens
remissvar.

9 § Skrivelser och rapporter
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Ingen ny skrivelse har inkommit.

10 § Post till rådet
Som i§ 9.

11 § Punkter till nästa möte

Förberedelser inför workshop i november. Till oktobermötet med
rådet tar alla ledamöter fram ett antal angelägna frågor, som bör
prioriteras i VP 2021 som underlag till workshopen.

Punkt om rehabilitering. Fråga till förvaltningen om kommunens
ansvar för funktionshindrade som haft corona och fått problem
efteråt. Rådet bjuder in Andreas Thorstensson för att få svar på
frågor om på vilket sätt stadsdelen kan hjälpa funktionshindrade
som drabbats av sviter på grund av att ha varit smittade av covid-19
och som inte får vård av regionen till rehabilitering. Vilket ansvar
och hur stor roll har kommunen för insatser? Om du har sviter och
har funktionshinder hur hittar du rätt vård?

Även Nicoletta Zoannos bjuds in till kommande sammanträde.

12 § Övriga frågor

Ingen övrig fråga.

13 § Mötet avslutas

Ordföranden förklarar mötet som avslutat efter en utvärdering
Det gick inte att under mötet komma underfund med varför
tekniken inte fungerade med teckentolkning via Skype. Bilderna
fladdrar vilket försvårar att se vilka som är med på mötet. För några
har det fungerat bra med ljudet när man använder hörlurar och
mikrofon.

r:filell:J-L___
Leo Westerblom
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